

တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အိၣ်ခဲအံၤဘၣ်ယးဒီး COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

နကနၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်လံတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဘျးမံၤဘၣ်ယးဒီး COVID-19 အခဲအံၤန့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးစံးဆၢတၢ်သံကွၢ်တနီၤလၢတၢ်သံကွၢ်အိၣ်ခဲအံၤဘၣ်ယးဒီး တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢတဖၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢအဆိအချ့ၣ်လဲၣ်.

တချုးလၢတၢ်ကတုးထီၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢအါအါဂီၢ်ဂီၢ်အံၤဒီးဘၣ်န့ၣ် ညီၣ်န့ၣ်တၢ်မၤကွၢ်ကသံၣ် ဒီးသဒၢန့ၣ် မၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်ကသံၣ်န့ၣ်ပူၤဖျဲးဝဲဒီးမၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢတၢ်ဆါသကြိၣ်ဒီးကျိၣ်စ့လၢတၢ်မၤန့ၣ်အိၣ်လၢဝဲဒၣ်ဂျၢၣ်ကီၢ်စၢဖျိၣ်ပဒိၣ်အယိ ပုၤစဲအ့ၤဖိတဖၣ်မၤဝဲဒၣ်တၢ်မၤအံၤခံခါလၢတဘျီယီၤလၢတၢ်မၤကွၢ်ဒီးတၢ်ထုး ထီၣ်ကသံၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကသုဝဲဒၣ် ထဲကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢတၢ်မၤကွၢ်အိၣ်ခဲအံၤဒီးပူၤဖျဲးဝဲတဖၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤကွၢ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢတဖၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်မၤကွၢ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢလီၤဆိလိၣ်သးအကလုာ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကွၢ်တဖၣ်အံၤတၢ်ကိးအိၣ်လၢကသံၣ်ကသီတၢ်မၤကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ဒီးသဒၢတခါစုာ်စုာ်လဲၣ်ဖျိဝဲဒၣ်တၢ်မၤကွၢ်အါန့ၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤ. အဆိကတၢ်, တၢ်မၤကွၢ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢဒီးပုၤအကရူၢ်ဖိလၢအဲၣ်ဒီးမၤကွၢ်အသးလၢအနီၣ် ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအသးအတၢ်အဲၣ်ဒီးအဖိခိၣ်, ဝံၤဒီးပုၤအဂၤစ့ၤကယၤ, ဝံၤဒီးပုၤအဂၤစ့ၤကလးန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအဲၣ်ဒီးဆဲး COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢတၢ်မၤကွၢ်လၢအ တၢ်သးအိၣ်ဒၣ်ဝဲအဖိခိၣ်တဖၣ် ဟဲလၢပုၤတဝါအကလုာ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကအုၣ်ကီၤဟ့ၣ်ခွဲးကသံၣ်ဒီးသဒၢအံၤဒ်လဲၣ်.

ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်တဖၣ်လၢအဖျိတၢ်မၤကွၢ်ခဲလၢာ်တဖၣ်အဂီၢ်, ကသံၣ်ကသီပုၤဖဲၣ်နီၤကရူၢ် ကကွၢ်တၢ်မၤကွၢ်အစၢတဖၣ်ဒီးဖဲပုၤမၤန့ၢ်ကသံၣ် ဒီးသဒၢဝံၤအလီၢ်ခံပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ဒီးသဒၢမ့ၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ဒီးပူၤဖျဲးန့ၣ်, တၢ်အံၤတၢ်ကအုၣ်ကီၤဟ့ၣ်ခွဲးအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤစဲအုၣ်ဖိဒီး ပုၤစဲၣ် နီၢ်အကရူၢ်တဖၣ်အိၣ်အါဖုၤလၢအသမံသမိးကွၢ်ကဒါက့ၤကသံၣ်ကသီတၢ်ပူၤဖျဲးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤထီၣ်လီၤ COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢတဖၣ်အဂီၢ်ဒီးမၤ တၢ်ဟ့ၣ် ကျိၣ် ဟ့ၣ်ဖး တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဆဲးန့ၢ်ပုၤထဲဒၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢတၢ်အုၣ်ကီၤဟ့ၣ်ခွဲးအိၣ်တဖၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မတၤကမၤန့ၢ်ဆိကသံၣ်ဒီးသဒၢလဲၣ်.

ထံကီၢ်ပုၤဟ့ၣ်ကျိၣ်ဟ့ၣ်ဖးကရူၢ်လၢ CDC အဂီၢ် ကကွၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ဒီးမၤတၢ်အုၣ်ကီၤဟ့ၣ်ခွဲးတဖၣ်လၢမတၤကြးမၤန့ၢ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢအဆိလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်တနီၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အါလၢ COVID-19 အဂီၢ် မ့တမ့ၢ် ဆိးက့ထီၣ်နးနးကလဲၣ်လၢ COVID-19 သ့တဖၣ်ကမၤန့ၢ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢအဆိ န့ၣ်လီၤ. Minnesota အိၣ်ဒီးပုၤဖဲၣ်နီၤကရူၢ် ကမၤလီၤတၢ်စၢဝဲဒၣ်လၢကသံၣ်ဒီးသဒၢအံၤပုၤကိးဂၤဒဲးမၤန့ၢ်အိၣ်သ့ထဲသိးတုၤသိး, ဒီးတၢ်ပညိၣ်လၢတၢ်အိၣ် အုၣ်အိၣ်ချ့တၢ်တက့ၢ်ဒိၣ်ဆဲးအါစ့ၤတၢ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်တၢ်မၤန့ၢ်အါထီၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢအသိး, ပုၤအါဂၤကဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢ, ဘၣ်ဆၣ်ကယံာ်ဝဲတဘျးလၢတချုးလၢကသံၣ်ဒီးသဒၢအိၣ်လၢလၢလိၣ်လိၣ် လၢပုၤကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢကမၤန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးဒီး COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢအဂီၢ် လဲၤကွၢ်ဖဲတၢ်အိၣ်အုၣ်အိၣ်ချ့ဝဲကျိၤအပုၣ်ယဲၤသန့တက့ၢ်.

Minnesota Department of Health
Communications Office
PO Box 64975
St. Paul, MN 55164-0975
651-201-4989
health.communications@state.mn.us
www.health.state.mn.us

11/09/20 (Karen)

လၢကမၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢတၢ်အိၣ်လီၤဆိအဂၤအဂီၢ်, ကိး ၆၅၁-၂၀၁-၄၉၈၉ တက့ၢ်.